
Debat på TV2Fyn omkring – Synlig Rengøring  

Dansk Rengøringsteknisk Forening (DRF) bakker op om 

vigtigheden af, at så meget som muligt af den rengøring, der 

foregår i Danmark, skal udføres i dagtimerne. Det er at vise 

respekt for faget. Ligeledes respekt for rengøringsassistenterne, 

som også gerne vil kunne se og være sammen med deres 

familie. 

Odense Kommune har valgt at gøre det helt rigtige. 

Jeg bliver faktisk nærmest lidt vred, når jeg læser udtalelser i de indlæg, der har været på TV2 Fyn 

omkring synlig rengøring i Odense Kommune. Udtalelser om at børn bliver bange og utrygge, når 

de møder en ”fremmed” rengøringsassistent og en støvsuger. Tænk sig at nogle kan udtrykke sig 

på den måde. 

Synlig rengøring kan faktisk øge kvaliteten af rengøringen, fordi der gøres rent i dagslys. En anden 

fordel er at rengøringsassistenter, som skal integreres på det danske arbejdsmarked, skal møde 

”kollegaer”, som de kan tale med og dermed lære det danske sprog. 

Kan vi tilbyde rengøringsassistenterne gode job på fuld tid, får vi også mere stabilt arbejdskraft, 

hvilket også øger kvaliteten. 

Jeg kan forholde mig til, at der kan være nogle steder, man har brug for at kommunikere bedre 

omkring udførelsen af rengøringen, sådan vil det altid være. Men kommunikation handler også 

om, at dem man kommunikerer med, ikke kun har ”nej hatten” på. Det handler om at alle har et 

helt reelt ønsker om, at få det til at lykkes altså succesen kræver dialog ! 

I min verden skal det overhovedet ikke handle om, hvorvidt det er billigere at gøre rent i 

dagtimerne, men handle om at skabe et godt arbejdsmiljø samt arbejde på, hvordan vi behandler 

vores rengøringsassistenter bedst. Tænk sig……. det er jo en Win Win situation. 

- Lad dem blive en del af hverdagen i institutionerne og virksomhederne. 

- Anerkend deres vigtige arbejde og samarbejd om mulighederne. 

I artiklen nedenunder fik jeg mulighed for at udtrykke mit synspunkt, at det selvfølgelig kan lade 

sig gøre.  

https://www.tv2fyn.dk/fyn/mor-maatte-selv-goere-rent-i-boernenes-beskidte-boernehus 
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